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Voorwoord 
 

Voor u ligt het jaarverslag van de weidevogelgroep. We zijn een werkgroep van de 
Natuurvereniging IJsseldelta.  

Ieder jaar kijken we hals reikend uit naar dit seizoen. Immers dat betekent dat we weer ons 
favoriete werk mogen gaan doen. Er zijn dan ook vrijwilligers die iedere dag , voor het werk 
begint, een rondje doen door de polder en zo de nodige resultaten behalen .En we hebben 
vrijwilligers die één keer in de week kijken hoe de stand van zaken is. Dat heeft uiteraard 
allemaal met de tijd die er ter beschikking is te maken. En dat is de realiteit van vrijwilligerswerk. 

Zonder vrijwilligers beginnen we niets. In Overijssel hebben we een zevental groepen die hier 
mee bezig zijn, ieder in hun eigen polder met hun eigen contacten. Er is dus veel gedeelde kennis 
in Overijssel als het gaat over weidevogels en alles wat daarmee samenhangt. Ieder seizoen 
komen we weer een stapje dichter bij met de samenwerking en het gebruik maken van elkaars 
knowhow. Niet omdat we niet willen, maar omdat het seizoen kort is en we vrijwilligers zijn, dus 
iedereen heeft zo zijn eigen bezigheden. Dan is het lastig om tot uniformiteit en eenheid te 
komen. 

In ons gebied van de Mastenbroekerpolder spreken we over samenwerking met wel 200 
boerenbedrijven. Met diverse activiteiten; geitenhouders, melkvee houders, vleeskoeien, 
varkensboeren we komen ze allemaal tegen. We spreken dan over ruim 1500 hectare beheer. 
Dat vergt steeds vaker een individuelere aanpak. Immers de situatie ter plaatse is niet bij iedere 
boer hetzelfde.  Dit alles wordt aangestuurd door Boer & Natuur waaronder het Collectief 
Noordwest Overijssel valt. Wij als vrijwilligers werken nauw samen met het collectief. Er is een 
veld coördinator die ons voorziet van de nodige info. Dat heeft iedere weidevogelgroep in 
Overijssel 

We zijn in ons gebied met ruim 45 vrijwilligers verantwoordelijk voor de behaalde resultaten. De 
resultaten worden in de Boeren Land Vogel Monitor (BLVM) geplaats. Dat doen we digitaal in het 
veld via de telefoon. Daarnaast werken met de meest moderne middelen. We vliegen met 
drones en we hebben de beschikking over 30 cameravallen.  

Samenwerking en communicatie zijn wel de kernwoorden waarmee we ons werk uitvoeren. We 
werken met WBE groepen( jagers) we werken met boeren, en we hebben een appgroep waar we 
alle relevante info op delen met elkaar. En waar we elkaar kunnen helpen als het nodig is.  

De wereld om ons heen veranderd, de belangen staan onder druk, de boeren hebben hun 
bancaire verplichtingen  en de aantallen  weidevogels lopen terug. Dat is waar wij voor aan het 
vechten zijn. Er ligt een belangrijke taak voor ons. Daarnaast houden we ons bezig met het 
onderhouden van immaterieel erfgoed. (Aaisykje - Immaterieel Erfgoed) Een betere 
tijdsbesteding kunnen wij ons niet voorstellen.  

Het verslag geeft een weergave van deze activiteiten. Op naar seizoen 2025! 

 

https://www.immaterieelerfgoed.nl/nl/aaisykje
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Het seizoen 2024 
 

Het eerste kievitsei is de start van ieder seizoen.  

 

 

Deze vondst is om 10.10 uur gemeld bij Landschappen NL. Door Aad van Paassen is het ei 

gecontroleerd en gezamenlijk met Gijs van den Brink (SBNL Natuurfonds) is vastgesteld dat 

het een vers ei is. De vinder is Wil Schotanus, lid van SBNL Natuurfonds. Het ei is gevonden 

op een bouwlandperceel. 

Wij hadden op 2 maart een bijeenkomst van onze groep, de eerste van het jaar. En daar 

kregen we de melding binnen dat één van onze boeren ( Herman de Ruiter)  het eerste ei 

had gevonden, na melding bleek hij anderhalf uur later was. Dus het had niet veel gescheeld 

of we hadden wederom het eerste eitje gescoord. 

Ieder jaar zijn de weersomstandigheden een belangrijke factor inzake de resultaten van de 

weidevogels.  

Het seizoen 2024 begint met een natte februari en het is eind februari/ begin maart eigenlijk 

best wel koel. Normale temperaturen voor de tijd van het jaar. We hebben een paar dagen in 

februari dat het kwik boven de 10 graden uitkomt.( 14/15/16/17 febr.)  

Begin maart is het allemaal net onder de 10 graden met uitzondering van 3 maart. 

Halverwege maart is bijna alle drijfmest uitgereden. Lang niet alle weidevogels zijn dan aan 

de leg. Wij als vrijwilligers worden daar wel blij van. Immers als er allemaal eitjes liggen en er 

wordt drijfmest uitgereden…….dan kunnen ze weer opnieuw beginnen. Het blijft een 

uitdaging voor ons om de boeren het bemesten bij ons te laten melden dan kunnen we in 

ieder geval nog even kijken of er eventueel wat ligt. Daar liggen toch kansen. 

Dat zal vast te maken hebben met het feit dat de mestkelders overvol zijn.  

We vinden op het land van Jan Belzen een volbroed wulp op 9 maart in de middag. Dat is 

wel heel vroeg.  

In Nederland worden overal meldingen gemaakt van de eerste eitjes. Eind maart is er nog 

veel regen en zijn de landerijen nat. We krijgen rapporten binnen van nesten die bijna 

onderlopen maar het gaat ook maar net goed. 
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We hebben dit ook in de vorige seizoenen gezien. 

Een bijkomstigheid, we weten dat nog van andere jaren, de boeren kunnen nu niet het land 

in en dus geen schade aanrichten tijdens hun werkzaamheden.  

We hebben een weekend ( 30 maart) met 24 graden en dat veranderd de zaken. De kou is 

dan wat uit de lucht. Toch is het in de ochtend nog koud.  

De officiële start, vanuit Boer & Natuur is gepland op 12 april. We zijn dan al een tijdje aan de 

gang. Wellicht een foutje in de planning van de organisatie.   

Op 21 april staan we in de ochtend in het land en meten we een temperatuur van -6˚C dat 

geeft wat stof tot nadenken. ( bij kou geen insecten, geen voedsel )  Er zijn dan al jonge 

kieviten in het veld. Er zijn dus ook echt nestjes hierdoor verloren gegaan.  Nog niet eerder 

hadden we nachtvorst zo laat in het seizoen.( metingen vanaf 1901)  

Feitje: de kievitsjongen moeten tot ze 20 dagen oud zijn opwarmen bij de ouders. En eten 

dagelijks tussen de 800-5000 prooidiertjes om te overleven. 

Het zijn feiten waar je niet om heen kunt en dan blijkt maar weer hoe hard de natuur is.  

We komen ook in gebieden in mei waar de eieren zijn weggespoeld. Ook dat zie je 

gebeuren. Dat we een nat jaar hebben staat als een paal boven water. Toch was het de 

warmste lente ooit. In mei hebben we de natste maand gehad sinds de metingen zijn gestart 

in 1906.  

Maart was de warmste maand sinds de metingen. Weeroverzichten Lente – Franks Weer 

 

 

https://frank62weer.com/weeroverzichten-lente/
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De groep vrijwilligers 
 

Onze groep vrijwilligers is een bijzondere groep mensen. Hier zitten mensen tussen die al sinds 
begin 2000 verbonden zijn aan onze groep. En ieder jaar wederom met veel enthousiasme aan 
het werk gaan.  We werken het liefst met tweetallen. Ook i.v.m. de ARBO regels is dat eigenlijk de 
enige mogelijkheid.   

We hebben ook een kleine aanwas van nieuwe mensen ieder jaar. En dat is ook nodig. Veel leden 
hebben de leeftijd van 60 jaar al bereikt en we hebben dus jong bloed nodig om ons werk te 
continueren. Ook vallen er ieder jaar mensen af vanwege de leeftijd dan wel 
gezondheidsproblemen. Niets menselijks is ons vreemd.  

Iedere vrijwilliger heeft een eigen code en is gekoppeld aan de boeren waar hij/zij actief is. De 
vondsten worden ingevoerd de BLVM. Vrijwilligers kunnen niets invoeren bij boeren waaraan ze 
niet zijn gekoppeld. 

We komen twee keer per jaar gezamenlijk bij elkaar. Bij de start en afsluiting van het seizoen. 
Verder weten we via de app van de hoed en de rand. Tevens hebben we de start en de sluiting 
van het seizoen en dan zien we elkaar ook weer. Gevolg hiervan is wel dat je kleinere groepjes 
krijgt die intenser met elkaar samen gaan werken. Immers mensen zoeken elkaar op. 

Voor de komende vier / vijf jaar gaan we een nieuwe strategie uitrollen waardoor we met een 
vaste structuur en schakelpunten meer stabiliteit en continuiteit denken te kunnen garanderen.  

De wereld verandert en wij moeten mee. Er wordt veel geleund op vrijwilligers en ze zijn een te 
belangrijke schakel in het geheel. We zijn dan wel  vrijwilligers maar het is niet vrijblijvend. En dat 
is één van de redenen dat we de structuur van ons werken moeten aanpakken. Daarnaast  
komen er geldstromen los en dat is wel de belangrijkste redenen om de wijziging door te voeren. 
Transparantie en helderheid in onze communicatie zal hierbij het belangrijkste zijn. 

Het stokjes zetten is in de afgelopen jaar tot een minimum geworden. We zijn meer observatoren 
en waarnemers geworden dan stokjes zetters. We zetten alleen nog stokjes in het veld als de 
boer het wil. Anders is het niet nodig, immers we hebben de coördinatoren van alle nesten in de 
BLVM staan. Stokjes trekken predatoren aan en dat willen we dus liever niet.   

Het doel is niet alleen de eitjes te laten uitkomen, maar juist om de uitgekomen jongen vliegvlug 
te krijgen. Het broeden duurt in doorsnede rond de 20-24 dagen. Daarna heeft de ouder nog vier 
weken nodig om het jong vliegvlug te krijgen. Dat is de gevaarlijkste periode.  

Wij hebben dus twee fases in ons traject: 

1. Het waarnemen van de nesten 
2. Het monitoren van de jonge vogels 

We hebben dit seizoen twee on the job trainingen gehad inzake BTS tellingen waar gelukkig een 
hoog animo voor was binnen alle groepen. Van onze groep heeft er één mee gedaan. Hier liggen 
echt mogelijkheden om meer uit te halen zodat het in de praktijk dan ook meer oplevert. 
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De aangesloten bedrijven 
 

We werken inmiddels met 200 boerenbedrijven. We zijn van 156 boeren in 2023 gegroeid naar 
200 boeren in 2024. Ieder jaar komen er nog meer boeren bij en dat is ook exact waar het 
collectief zich voor inzet. 

De boeren worden benaderd en er wordt mee gesproken over de bijdrage die men wil leveren 
aan de weidevogels. Daar hebben ze een aantal pakketten voor.  Wat ze te bieden hebben is hulp 
en ondersteuning. Er zit geld gekoppeld aan de pakketten, echter is het niet zo dat dit als 
verdienmodel gebruikt kan worden. Het is een compensatie voor de geleden schade.  

Als de boer geen connectie heeft met de weidevogels en puur voor de vierkante meters en de 
opbrengsten gaat, dan kan er vanuit het collectief ook niet zo veel gedaan worden.  Het moet dus 
in de eerste instantie al wel bij de boer zelf vandaan komen. Daarnaast werkt groepsdruk 
natuurlijk ook een handje mee. Immers boeren hebben ook contact met elkaar door o.a. de ANV 
( Agrarische Natuurvereniging)   

Zodra een boer akkoord heeft bereikt met het collectief krijgen wij de informatie door van de 
boer door de veld coördinator. Wij hangen de naam van de boer in de BLVM en dan zorgen wij er 
als vrijwilligers voor dat er iemand bij die boer op bezoek komt om afspraken te maken. And so it 
begins…. 

Het zoeken naar de vrijwilliger bij de boer is op zich best lastig. Immers past het in de routine van 
de vrijwilliger, kan deze boer er nog bij. Is het een match met de vrijwilliger. De meeste 
vrijwilligers hebben een aantal boeren waar ze actief zijn. Lang niet iedereen, dat is dus ook een 
beetje afhankelijk van de vrijwilliger.  

Ieder seizoen voor we beginnen hebben we contact met de boer en melden we ons weer even bij 
hem/haar. We moeten toestemming hebben van de boer om op zijn land te mogen komen. 
Daarvoor hebben we één jarige en meer jarige contracten. Zonder handtekening hebben we 
niets te zoeken op het land van de boer. 

Hiervoor heb je als vrijwilliger wel enige skills nodig inzake sociale vaardigheden….. 

Hieronder een beeld van alle aangesloten bedrijven in ons gebied:  
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Predatie 
 

In de natuur is het eten of gegeten worden. Survival of the fitest….Zo is het systeem opgebouwd.  
Op zich is daar niets fouts aan, echter het wordt een probleem als de gehele balans is 
doorgeslagen. En al helemaal als we om de laatste weidevogels aan het strijden zijn. Dan is 
ieder gevaar er één. ( over disbalans gesproken)  Dan blijft er niets anders over om als mensen 
actie te ondernemen om stabiliteit te krijgen. Hier spreken we dan over het inzetten van de jager. 

De middelen waar wij gebruik van maken inzake de predatoren in beeld te krijgen , voor ze uit te 
schakelen: 

• Vossevallen met digitale melding naar de jager 
• Wildcamera’s ( verzamelen van bewijzen)  
• Eigen waarnemingen in het veld ( pootafdrukken, stront) 

De predatoren waar we tegen aanlopen in het veld: 

• Kraaien 
• Eksters 
• Meeuwen 
• Reigers ( de grote zilverreiger, de blauwe reiger, de purperreiger)  
• Ooievaars 
• Buizerds 
• Kiekendieven 
• Vossen 
• Marters 
• Hermelijn 
• Huiskat 
• Ratten 
• Bunzing 

 

En er komen er ook steeds meer bij. De Das is daar een voorbeeld van, en de Oehoe lust ook 
graag een eitje en jonge vogels. En we hebben een nieuwe ontwikkeling de Wasbeerhond wordt 
met enige regelmaat geschoten in Friesland, dat is een kwestie van tijd voor we hem hier gaan 
waarnemen. Wij hebben daar nog geen last van in ons gebied. Count your blessings 

Wij hebben een relatie met de WBE ( Wild Beheer Eenheid) en daar kunnen we dus zaken 
melden. Uiteraard is het ook een beetje afhankelijk van hoe de jager in zijn vel zit. Bedoelende, 
als het een positief actieve jager is dan kun je op tijd zaken voorkomen. Als de jager een passieve 
jager is dan kom je vaak te laat.  

Het jaar 2024 was nat, erg nat. Gevolg hiervan was dat de muizen bijna allemaal verzopen zijn.  
Dat is een regelrechte ramp voor de meeste predatoren immers muizen is vaak een favoriet 
hapje voor ze. Gevolgen waren dan ook redelijk desastreus. De predatoren gingen achter de 
eitjes aan en de jonge vogels. Zodra er jongen waren…was het buffet geopend. Dat heeft zijn 
effect gehad op het uiteindelijke resultaat. Meer dan afgelopen jaren. 
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De resultaten van het WBE Kampen dit jaar waren: 

 

Jaarverslag predatiebeheer 2024 WBE de IJssellanden 

Algemeen 
In deze tekst tref je de gegevens aan van 1 oktober 2023 tot en met 23 november 2024. Deze 
gegevens staan in dienst van de weidevogelpopulatie binnen het werkgebied van WBE de 
IJssellanden. 

 

Werkgebied (gearceerd) WBE de IJssellanden. 
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Het predatiebeheer bestaat uit het terugdringen van de stand van de zwarte kraai en van de vos. 
Hiervoor heeft de WBE de IJssellanden vanuit de huidige wet- en regelgeving toestemming voor. 

Zwarte Kraai 
De WBE heeft voor het terugdringen van de zwarte kraai een WBE-brede kraaienochtend 
georganiseerd.  Dit betekend dat iedere jachthouder in zijn eigen veld de kraai bejaagd. Aan het 
eind van deze ochtend heeft de WBE geregeld dat de jachthouders zich konden verzamelen bij 
het Trefpunt in Mastenbroek voor een bak koffie met wat erbij. Deze aanpak is sinds lange tijd 
weer eens georganiseerd en heeft zeker potentieel. Bij de evaluatie van deze ochtend is 
afgesproken dat er voor het komend weidevogelseizoen dit eerder in het jaar wordt 
georganiseerd en indien nodig twee keer. Naast deze kraaienochtend worden door de 
verschillende jachthouders ook kraaien geschoten. In totaal zijn er 376 kraaien geschoten  in de 
periode van 1 oktober 2023 tot en met 23 november 2024. 

Vos 
De WBE de IJssellanden heeft de beschikking over verschillende middelen om de 
vossenpopulatie te reduceren. Voor de nachtelijke uren beschikt de WBE over een lichtbak 
ontheffing wat inhoudt dat na aangemeld te zijn bij de meldkamer van de politie en bij de afdeling 
handhaving en toezicht van de provincie na zonsondergang kan worden rondgereden op zoek 
naar een vos. Hiervoor wordt kunstlicht gebruikt maar ook nachtzichtapparatuur waarmee de 
vossen opgespoord kunnen worden. Indien de vos zich in de directe omgeving (afstand tot circa 
200 meter) kan die worden geschoten. Hiervoor worden de nodige nachtelijke uren in het 
werkgebied van de WBE doorgebracht. In totaal zijn er 40 lichtbakacties uitgevoerd in de periode 
van december tot en met 15 juli. Het zwaartepunt van deze acties ligt in de maanden januari – 
maart. Het totaal aantal geschoten vossen betreft 15 stuks. 

Tijdens de nachtelijke uren wordt ook gerapporteerd wat er zoal wordt waargenomen. Met name 
het aantal katten wat in de weilanden struint is aanzienlijk. Het aantal katten wat werd 
waargenomen tijdens de 40 lichtbakacties waren in totaal 457 stuks. De steenmarters worden 
ook waargenomen en dit betrof een aantal van 155 stuks. Let wel dat hier dubbeltelling in 
kunnen zitten doordat dezelfde kat of steenmarter bij een volgende lichtbak acties kan worden 
waargenomen. Door deze waarnemingen weten we wel de locaties waar steenmarter en katten 
nachts in het veld aanwezig zijn. In totaal zijn er 2002 kilometers afgelegd met het lichtbakken. 

Samenwerking weidevogelbeschermers is van cruciaal belang. Op het moment dat er predatie 
wordt waargenomen dan wordt dit gemeld aan de coördinatoren binnen de WBE. Deze zetten 
dan de locatie waar de predatie plaatsvind door aan de lichtbakteams. Deze lichtbakteams 
stemmen onderling af wie wanneer op pad gaat om de vos op te sporen.  

Een ander middel waarover de WBE beschikt zijn de vossenvallen welke in bruikleen zijn gegeven 
door het Collectief Noord West Overijssel. Deze vallen worden in nauw overleg met de 
weidevogelcoördinator van het collectief op door hen geschikte plekken geplaats. Binnen het 
werkgebied zijn circa 45 vallen opgesteld waarmee ook de gevangen vos wordt geschoten. 
Daarnaast hebben de jachthouders ook de mogelijkheid om de vos te bejagen in hun jachtveld. 
In totaal zijn 46 vossen geschoten door de verschillende jachthouders. Kortom in deze 
verslagperiode zijn in totaal 56 vossen gereduceerd. 
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Steenmarter 
Een andere predator die ook een flink deel voor zijn rekening neemt is de steenmarter. Echter 
hiervoor heeft de WBE geen toestemming/ontheffing om deze te kunnen bestrijden in hun 
werkgebied. De reden hiervoor is dat onvoldoende is aangetoond dat de steenmarter een 
belangrijke predator is. Op het moment van dit schrijven wordt er door de Provincie gewerkt aan 
een nieuw beleid (actieplan weidevogels). Wanneer dit beleid wordt vastgesteld komen er 
wellicht meer mogelijkheden voor weidevogelgebieden beschikbaar om deze populatie te 
reduceren.  

Slotwoord 
De WBE de IJssellanden heeft een goede band met de ANV/Collectief Noord West Overijssel, de 
coördinatoren en de weidevogelbeschermers. Door deze goede band zijn we in staat om binnen 
de huidige wet- en regelgeving adequaat te reageren op predatie van vos en zwarte kraai. 
Hiermee hopen we een positieve bijdrage te hebben geleverd aan het weidevogelseizoen 2024. 

 

 

 

Beslisboom voor het maken van de juiste keuzes bij het beheer van predatoren (Bron: Sovon 
Vogelonderzoek Nederland) 
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Cameravallen 
 

Sinds een aantal jaren werken we met de wildcamera’s. De reden hiervan is dat we op deze 
manier bewijzen kunnen verzamelen van de werkelijke predatoren. Daarvan komen dus harde 
cijfers die dan weer in de politiek mee genomen kunnen worden om gelden vrij te krijgen. 

Op dit moment hebben we 25 camera’s tot onze beschikking. Afgelopen jaar hebben we ca. 25 
keer de camera’s geplaatst en verplaats. Dat is te weinig. Wij realiseren ons dat. Iedere camera 
hoort in het veld te staan voor waarnemingen. Zodra er wijziging is, eieren uit, gepredeerd dan 
moeten we de camera verzetten. Op zich is de handeling te doen, echter de organisatie hiervan 
is hardnekkiger dan het lijkt. We nemen dat mee in onze plannen voor de komende jaren. 

De camera’s maken twee foto’s per dag èn bij iedere beweging die bij de camera plaats vindt. Die 
worden gestuurd naar een e-mail adres en daar zien we de resultaten.  

Iemand zal die gegevens moeten verzamelen en coördineren. Dat kan iemand van het collectief 
zijn of een vrijwilliger. 

 

 

 

Droneactiviteiten 
 

Binnen onze groep hebben we de beschikking over twee weidevogeldrones. Deze drones                  
( eigendom van het collectief)  beschikken over een warmtebeeld camera en een gewone 
camera.  
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Een dronepiloot is meestal met zijn tweetjes als er gevlogen wordt. Dat is ook het advies. Een 
paar extra ogen kan geen kwaad als je met de drone aan het sturen bent. Wil niet zeggen dat er af 
en toe wel alleen wordt gevolgen.  

We vliegen meestal op 30-35 meter hoogte.  Als het iets harder waait gaan we lager vliegen. Als 
het gras hoger is ook. We passen dan de snelheid van het apparaat ook aan.  

Om te vliegen met de drone moet het droog zijn en niet te hard waaien en niet mistig zijn, 
hetgeen best wel een uitdaging was dit seizoen. We hebben als drone piloten allemaal een app 
op de telefoon die ons aangeeft of het geschikt weer is om te vliegen.  

Afgelopen jaar hebben we besloten om vaker en ook vooral eerder in het seizoen te gaan vliegen. 
Dat is gelukt. We hebben gevlogen in de ochtend en in de schemering. Sommige dagen zowel in 
de ochtend als in de avond. Dan geeft de warmbeeldcamera het beste beeld. Het aantal 
vluchten is ook als gevolg hiervan omhoog gegaan. 

Al met al hebben we samen met de twee drones zeker 80 vluchten gemaakt. Dat is een mooi 
resultaat.  

De twee drones waar we mee werken hebben gezamenlijk  90 vluchten gemaakt. Uiteraard wordt 
er ook wel eens gevlogen voor bevestiging vlak voor een boer gaat maaien, dus niet iedere vlucht 
leidt automatisch tot succes.  Ca. 20-25% van de drone vluchten leveren niet direct ook nesten 
op. En soms gaan we twee keer over een gebied heen en krijgen dan geen nieuwe info. 

 

 
Foto: Eddy Noordeinde 

Het werkt uitermate efficiënt. Als er nesten zijn van weidevogels dan pikken we ze op. De kleine 
vogels zoals een graspieper en leeuwerik zijn stukken lastiger te vinden. Dat hebben we dan ook 
nog niet meegemaakt. Niet bij alle nesten weet je exact wat het is.  

De uitdaging ligt er als het gras hoger is, dan kunnen we goed aangeven waar de nesten zijn, 
echter om die dan terug te laten vinden door een ander is een uitdaging gebleken. Daar gaan we 
anders mee om het komende jaar. Er worden portofoons aangeschaft en dan gaat de vrijwilliger 
van het land mee, om de stokken bij de eieren te zetten. Wij vliegen dan met de drone boven het 
hoofd en geven via de portofoon aanwijzingen.  
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We hebben dit seizoen wederom een botsing gehad met de scholekster. Evenals afgelopen jaar. 
Hierdoor moest de drone naar de reparateur. Dat is vervelend maar ook niet iets wat je kunt 
tegenhouden. Scholeksters zijn nu eenmaal felle beestjes en absoluut niet bang. Je kunt je de 
vraag stellen hoe lang het gaat duren voor er slachtoffers vallen.  Ook zien we ieder jaar een 
grotere resistentie van andere weidevogels bij de drone.  Met andere woorden, ze gaan het 
steeds vaker bekijken als een roofvogel. De angst voor de drone is wel een beetje aan het weg 
ebben. 

Opmerking: Mocht je ambities hebben om drone piloot te willen worden: meldt dat dan bij het 
secretariaat. Het collectief zorgt er dan voor dat je de cursus kan gaan doen.  ensingz@home.nl  

 

 

 

 

 

Uit bovenstaande gegevens wordt zichtbaar dat we niet stil hebben gezeten. We hebben drie 
keer zoveel nesten gesignaleerd met de drone.  Uiteraard door de vele vluchten. In verhouding 
tot de rest is dat gegroeid met een kleine 9%.   

En als je dan kijkt naar de mobiele ingaven is daar een hoge stijging waar te nemen. 

• 2023- 388 ingaven 
• 2024- 720 ingaven 

Dat is bijna een verdubbeling. Dit komt ongetwijfeld door het toegenomen gebruik van de 
telefoonapp. Wauw! 

mailto:ensingz@home.nl
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De resultaten 
 

Omdat we nu allemaal de nesten melden bij de BLVM ontstaat er een overzicht van de gevonden 
nesten. Het is goed om hier nog niet echt grote conclusies aan te verbinden omdat het seizoen 
hier parten in speelt. Echter nimmer hebben we zoveel nesten gevonden. 

Bij een goed seizoen, dus nat voorjaar daarna droog en stabiel heb je andere resultaten dan bij 
een nat en koud seizoen. Immers dit jaar was er redelijk hoog predatie vanwege het voedsel 
tekort,  waaruit volgt dat meerder vogels een tweede of zelf derde nestje gaan maken, wat we 
dan ook weer traceren en dus het aantal legsels hoger uitkomt. Er is dus een causaal verband 
tussen seizoen en aantal nesten.  

Onderstaande aantallen zijn alleen de big five, die we hebben gesepareerd voor het beeld. De 
rest is te divers de totalen zijn dus alle nesten die we hebben gevonden. 

Als we alleen naar de legsels kijken hebben we een waanzinnig goed jaar gehad. Maar er spelen 
meer factoren mee. 

 

Soort 2022 2023 2024 
Kievit 546 421 882 
Grutto 162 135 201 
Tureluur 41 33 54 
Scholekster 36 30 44 
Wulp 29 25 27 
…..    
Totaal 830 682 1275 

 

Interessant is het wel om te zien hoeveel soorten we hebben gevonden per jaar: 
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• 2022- 13 soorten 
• 2022- 11 soorten 
• 2024 –15 soorten 

We worden beter in het registreren en signaleren van de diverse soorten. Ook wel een leuke 
ontwikkeling is dat de bontbekplevier steeds vaker wordt gevonden.  

 

Het beeld van alle legsels in ons gebied ziet er dus als volgt uit: 
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In een grafiek zien we dan onderstaande resultaten: 

 

 

 

 

 

 

We kunnen het jaar 2024 vergelijken met het jaar 2015 als we sec naar de resultaten kijken. 
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Conclusie: Hieruit valt te lezen dat er van de 1275 legsels 692 zijn over gebleven. 583 legsels zijn 
verloren gegaan. – door het water, kou  of predatie-  De cijfers over hoeveel jongen er groot 
geworden zijn hebben we hier niet ter beschikking. Dat zouden we scherper kunnen krijgen door 
allemaal een BTL telling uit te voeren bij de boeren waar we actief zijn. Iets waar wij vanuit de 
organisatie wel een wens in hebben.  

Samenvatting seizoen gestuurd naar de boeren vanuit 
het collectief 
Beste Mensen 

Het weidevogelseizoen 2024 begon hoopvol , een nat voorjaar en later maaien geeft vaak goede 
resultaten. Er zijn ook nog nooit zoveel nesten geregistreerd in de BoerenLandVogelMonitor meer 
als 1000 stuks. Tegen 600 in 2023 en 800 in 2022. Dank zij de vrijwilligers Hulde! Hulde! 

Er zijn inmiddels meer dan 40 mannen en vrouwen actief in ons gebied. Ook waren er enkele 
vrijwilligers in de omgeving Zalk actief waarmee we nu ook contact mee hebben. Mooi! 

Toen de eerste Kieviten de kuikens kregen was het extreem nat en koud. Door deze 
omstandigheden waren er ook weinig insecten waardoor er veel eerste legsels verloren zijn 
gegaan . Kieviten doen dan wel een 2de of een 3de poging , misschien soms wel een  4de poging 
want in juni werden nog kuikens en broedende Kieviten gezien. 

Omdat het al vanaf september 2023 erg nat was, waren er weinig muizen die het waterballet 
hebben overleeft. Zo weinig zelfs dat er in het voorjaar weinig muizen te vreten waren voor de 
predatoren van weidevogels en deze dus op zoek gingen naar de weidevogel pullen. Was er in de 
nestfase een predatie van ongeveer 30 %  (dit mag dan ook de max mag wezen voor een goed 
broedsucces) de indruk was dat in de kuikenfase ook nog eens heel veel kuikenpredatie was. De 
vos wordt in ons gebied goed onder controle gehouden door de diverse WBE’s. Maar er zijn tal 
van predatoren over b.v. Steenmarter, Kraai, (verwilderd) Kat, maar ook de Kiekendief, Buizerd, 
Ooievaar, Reiger, Rat, Hermelijn en de Bunzing eten mee. Als er dan weinig muizen zijn, dan is de 
druk op de weidevogels erg groot. 

We doen ons best om samen met de FBE de problemen bij Provincie en Politiek aan te kaarten 
en naar onze mening moeten er in weidevogels gebieden veel meer  mogelijkheden  komen  om 
tegen  predatoren op te treden. 

Dat er dit jaar toch veel weidevogels waren stemt tot tevredenheid, dat geeft ook aan dat de 
verbeteringen in het beheer ook zijn vruchten afwerpt. Zoals met veel zaken is het natuurlijk zo 
dat er meer factoren een rol spelen . Een goed muizenjaar , meer mogelijkheden om predatie te 
bestrijden , meer ANLB beheer (nu +/- 10 % ) , met een mooi mozaïek, dit samen met een goede 
vergoeding zijn de bouwstenen die nodig zijn voor een goede weidevogelstand. 

Dank voor jullie inspanning! 

Wij gaan er weer voor komend jaar. 

Groet van de Veldcoördinatoren Van Camperland 

Lucel van der Velde 

Freddie Aalberts 
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Sociale media 
 

Het zal jullie duidelijk zijn dat we tegenwoordig niet meer zonder sociale media kunnen. Als we 
onszelf in the picture willen zetten, om meer mensen te vinden die ons willen helpen dan is dit 
de enige optie. 

Voor de goede orde: 

We werken met een Instagram account en een facebook account. 

Instagram: ( Mark Lubbers) 

218 volgers – 78 berichten 

Facebook: ( Ailko Faber) 

• 1059 volgers  ( Nederland, Duitsland, België en Frankrijk)  
• 61% mannen 
• 39% vrouwen 

Berichtenbereik zat op 47.000 mensen in juli 2024 

Dat kan beter. Ook hier zullen we meerdere mensen bij moeten betrekken die enige affiniteit 
hebben met de PR. 

 

Verlies 
We hebben een groep mensen om ons heen waarvan sommigen een respectabele leeftijd 
hebben. Eén van onze leden is afgelopen jaar na een kort ziekbed overleden. 

                                                                                       Jan Post 

 

Hij was een eierzoeker pur-sang. Hij had een groot hart voor de weidevogels, was een echt 
natuurmens. We gaan zijn kennis absoluut missen. 
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Nawoord 
 

Het seizoen 2024 is één van de velen die we hebben meegemaakt.  En er gaan ongetwijfeld nog 
velen komen. Het moet ons niet verbazen dat de seizoenen aan het veranderen zijn. We weten 
het allemaal, de klimaatverandering  zorgt daarvoor. Wij als vrijwilligers kunnen op individueel 
vlak wel het één en ander aan klimaatverandering gaan doen, en we weten dat enigen van ons 
daar ook naar leven. Dat zal in het grote geheel echter niet zo veel invloed hebben dat we 
hierdoor meer grip op de seizoenen krijgen. 

We moeten dus de seizoenen gewoon ondergaan. En schakelen daar waar nodig. Dat houdt in 
dat er bij de vrijwilligers enige flexibiliteit wordt verwacht. Het moet en mag  gezegd: 

Vrijwilliger zijn is niet vrijblijvend 

Er wordt dus het één en ander verwacht van ons. Onze werkzaamheden blijven nodig om de 
boeren te helpen, om de resultaten vast te leggen en de gevaren te bevestigen. En wij doen dat 
met plezier en goede moed.  

Steeds meer jongere boeren zien in dat zij zelf de sleutel zijn tot een succesvolle weidevogel 
beheer. Daarnaast zal de techniek ons helpen om na ieder jaar een beter beeld te krijgen 
waardoor we ook verantwoorde keuzes kunnen gaan maken in hoe we de begeleiding van de 
boeren gaan inzetten. 

Dus ook aan die kant is er beweging. 

Rest ons om jullie als vrijwilligers allemaal een dikke pluim te geven! Wij voelen ons gesterkt 
door de inzet en het enthousiasme van deze groep mensen die met elkaar ook nog in staat is 
veel plezier te maken. Dank daarvoor!  

De komende vijf jaar gaan we naar aanleiding van een samen gesteld beleid kijken hoe we de 
structuur en de organisatie kunnen verscherpen. Hiervoor hebben we jullie ook nodig.  

Dus jassen dicht, laarzen aan en de pet op, telefoon opgeladen. We rekenen op jullie! 

 

 


